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§1 

Meddelanden 

Anmälningar 
 KS2227853 KS2022/24-13  Undertecknat dokument - protokoll CSG 2022-11-23 
 KS2227854 KS2022/24-14  Undertecknat dokument - protokoll CSG 2022-10-26 
 KS2227880 KS2022/24-15  Undertecknat dokument - protokoll CSG 2022-12-07 
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§2     KS2023/2 

 
Instruktion för kommundirektör i Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar förslag till instruktion för kommundirektör. 
  
Kommunstyrelsen upphäver sitt tidigare beslut 2019-11-25, § 162, om revidering av instruktion 
för kommunchef. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen ska enligt 7 kap 1 § kommunallagen (2017:725) utse en direktör. Direktören 
ska ha den ledande ställningen bland de anställda och vara chef för den förvaltning som finns 
under kommunstyrelsen. 
Enligt 7 kap 2 § kommunallagen ska kommunstyrelsen i en instruktion fastställa hur direktören 
ska leda förvaltningen under styrelsen. Instruktionen ska också fastställa direktörens övriga 
uppgifter.  
Syftet med instruktionen är att bidra till en tydlig rollfördelning som bygger på ömsesidigt 
förtroende mellan förtroendevalda och kommundirektören. 
  
Jäv 
Kommunchef Monica Holmgren anmäler jäv och deltar inte i handläggning av ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till instruktion för kommundirektör. Kommunstyrelsen upphäver 
sitt tidigare beslut 2019-11-25, § 162, om revidering av instruktion för kommunchef. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Instruktion för kommundirektör 
 Instruktion för kommundirektör 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§3     KS2017/69 

 
Hemställan om ställningstagande avseende inriktningsbeslut 
gällande investering av kapacitetsutveckling av Ryaverket  

Beslut 
Arbetsutskottet skickar ärendet till kommunstyrelsen utan förslag till beslut från arbetsutskottet, 
då förväntat beslutsunderlag från Gryaab inte inkommit till Bollebygds kommun. 
 

Ärendet 
Gryaabs nuvarande miljötillstånd är tidsbegränsat till och med år 2036 och innehåller villkor på 
att bolaget ska utreda och ta fram en handlingsplan för hur Ryaverket ska anpassas för att i 
framtiden klara skärpta krav. Tillståndsgivaren har i miljötillståndet angivit att ett större 
reningsverk borde klara reningskrav som är betydligt högre än de krav Gryaab har idag. Som 
framgick redan i miljötillståndsprocessen visar Gryaabs samlade utredningar och erfarenhet av 
verket att för att nå sådana utsläppshalter måste avloppsreningsverkets kapacitet ökas utöver vad 
som är möjligt inom verkets nuvarande område. Förutom en förväntan om strängare 
utsläppskrav har befolkningen i Gryaabs delägarkommuner ökat kraftigt de senaste årtiondena 
och delägarkommunernas prognoser visar en ökning med 56 % under perioden 2019-2055. För 
att kunna möta den växande befolkningen i ägarkommunerna och förväntade skärpta miljökrav 
behöver Ryaverkets kapacitet utökas och Gryaab har därför startat program Nya Rya. Storleken 
på investeringskostnaden för kapacitetsökningen kommer inte finnas tillgänglig förrän 
förprojekteringen är genomförd år 2028 men uppskattas i detta skede till 4-6 miljarder kronor. 
  
Dagens sammanträde 
Till dagens möte har förväntat beslutsunderlag från Gryaab inte inkommit till Bollebygds 
kommun.  
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår att ärendet skickas till kommunstyrelsen utan förslag till beslut från 
arbetsutskottet, då förväntat beslutsunderlag från Gryaab inte inkommit till Bollebygds kommun. 
Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 13c. Hemställan om ställningstagande avseende inriktningsbeslut gällande investering 
 Styrelsemöte 220502 Protokollsutdrag § 24 c) Hemställan om ställningstagande avseende 

investeringsbeslut 
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Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§4     KS2023/21 

 
Nyupptagning av lån 2023  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar om nyupptagning av tillsvidarelån på 40 mnkr med en 
räntebindningstid på 3 månader. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige har beslutat att ge kommunstyrelsen mandat att ta upp nya lån på upp till 40 
mnkr för att finansiera verksamhetens investeringar. Kommunens likviditet och soliditet har 
under de senaste tre åren förbättrats avsevärt till följd av höga resultat och låga investeringsnivåer. 
Lån på 35 mnkr löstes 2020, 60 mnkr 2021 samt 44 mnkr 2022 dvs totalt 139 mnkr. I dagsläget 
uppgår kommunens låneskuld till 56 mnkr. 
  
För 2023 budgeteras ett lågt resultat och en relativt hög investeringsnivå vilket i kombination 
med höga exploateringsutgifter och markförvärv under första kvartalet 2023 innebär att hela det 
beviljade låneutrymmet behöver nyttjas för att säkra en god likviditet. 
  
Offerter med olika räntebindningstider har tagits in från Kommuninvest och de mest fördelaktiga 
alternativen bedöms vara: 
3 månaders räntebindningstid till 2,956 % ränta (ingen kapitalbindningstid) 
3,6 års ränte- samt kapitalbindningstid till 3,40 % ränta 
5,1 års ränte- och kapitalbindningstid till 3,39% ränta 
  
Befintliga lån är: 
26 mnkr till 2,21% ränta som löper till 2025-05-12  
30 mnkr till 3-månaders ränta  
Kostnaden för nya lånet kommer uppgå till ca 1,2 mnkr om året vid nuvarande rörliga räntan och 
ca 1,4 mnkr vid fast ränta. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att det över tid bör finnas en kombination av bunden 
samt rörlig ränta för att minska ränterisken. I dagsläget görs dock bedömningen att kommunens 
lån fortsatt är väldigt låga och ränterisken inte utgör en särskilt stort hot mot kommunens 
finansiella ställning. Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därför ett tillsvidarelån med 3 
månaders räntebindningstid. 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar om nyupptagning av tillsvidarelån på 40 mnkr med en 
räntebindningstid på 3 månader. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Nyupptagning av lån 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§5     KS2022/307 

 
Verksamhetsplan och budget 2023 för kommunstyrelsen  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar verksamhetsplan och budget 2023 för kommunstyrelsen.  
  
Arbetsutskottets beslut 
Materialet revideras utifrån dagens diskussion, inför behandling i kommunstyrelsen.  
 

Ärendet 
Kommunstyrelseförvaltningen presenterar förslag till verksamhetsplan och budget 2023 för 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsens budget höjs från 59 mnkr till 63 mnkr. De största 
förändringarna är att medlemskapet i SÄRF ökar med 1 mnkr/år och dessa medel tillskjuts 
kommunstyrelsen. Utöver det ges budget för en arkivarie samt satsning på IT-säkerhet. 
Resterande tillskott är bland annat riktat mot satsning på näringsliv och utredningsuppdrag 
kopplat till kollektivtrafik. Kommunfullmäktige har beslutat om nio (9) målområden förutom de 
två (2) finansiella målen; skola, företagande, attraktiv arbetsgivare, fritid, hållbarhet, 
samhällsutveckling, miljö samt kollektivtrafik och kommunstyrelsen kommer att arbeta med sex 
(6) av dessa målområden. 
  
Dagens sammanträde 
Diskussion om framtida avloppsverksamhet i kommunen, samt integration och hållbarhet.  
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår att kommunstyrelsen antar verksamhetsplan och budget 2023 för 
kommunstyrelsen.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. Ordföranden 
konstaterar även att materialet kommer att revideras utifrån dagens diskussion, inför behandling i 
kommunstyrelsen.  
 

Beslutsunderlag 
 Verksamhetsplan och budget 2023 för kommunstyrelsen 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§6     KS2023/12 

 
Firmatecknare och undertecknande av handlingar i övrigt  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen bemyndigar följande personer att teckna kommunens firma och underteckna 
handlingar i övrigt;  
Undertecknande av för kommunen 
bindande handlingar i samtliga fall 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Rapp eller 
vid förfall för honom 1:a vice ordförande Daniel 
Persson. 
Handlingen kontrasigneras av kommunchef 
Monica Holmgren eller vid förfall för henne den 
tjänsteperson som enligt särskilt beslut utsetts till 
tillförordnad kommunchef. 

---------- 
Undertecknande av 
borgensförbindelse efter beslut i 
kommunfullmäktige 

  
Kommunchef Monica Holmgren eller vid förfall 
för henne den tjänsteperson som enligt särskilt 
beslut utsetts till tillförordnad kommunchef. 
Borgensförbindelsen kontrasigneras av 
ekonomichef Daniel Aronsson. 

---------- 
Undertecknande av avtal rörande köp 
av tjänster eller produkter 

  
Om avtalet är en följd av ett tilldelningsbeslut 
fattat med delegation undertecknas avtalet av 
den som av kommunstyrelsen utsetts som 
delegat. 
I de fall kommunstyrelsen fattat tilldelnings-
beslutet undertecknas avtalet av kommun-
styrelsens ordförande Ulf Rapp eller vid förfall 
för honom 1:a vice ordförande Daniel Persson. 
Avtalet kontrasigneras av kommunchef Monica 
Holmgren eller vid förfall för henne den 
tjänsteperson som enligt särskilt beslut utsetts till 
tillförordnad kommunchef. 

---------- 
Undertecknande av handlingar 
avseende utsträckning, nedsättning, 
dödning, sammanföring och relaxtion 
av inteckningar samt utbyte av 
pantbrev och därmed jämförliga 
åtgärder 

  
Två av nedanstående personer i förening: 
Kommunchef Monica Holmgren 
Ekonomichef Daniel Aronsson 
eller vid förfall för dessa tjänstepersoner den 
som enligt särskilt beslut utsetts till tillförordnad 
kommun- resp. ekonomichef. 

----------   
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Undertecknande av leasingavtal 
avseende lös egendom 

Leasingavtalet undertecknas av förvaltningschef 
för den förvaltning som leasingavtalet rör. 
Avtalet kontrasigneras av ekonomichef Daniel 
Aronsson eller vid förfall för honom den 
tjänsteperson som enligt särskilt beslut utsetts till 
tillförordnad ekonomichef. 
  

---------- 
Teckna Bollebygds kommuns firma på 
utbetalningar från bankgiro-, postgiro 
eller checkräkningar samt på 
inbetalningar genom 
bankgiroutbetalningsavier, 
postgiroutbetalningskort, 
postanvisningar samt bank- och 
postcheckar 

  
Kommunchef Monica Holmgren 
Ekonomichef Daniel Aronsson 
eller vid förfall för dessa tjänstepersoner den 
som enligt särskilt beslut utsetts till tillförordnad 
kommun- resp. ekonomichef. 
Med kontrasignering av antingen: 
Ekonom Karl Norlander 
Ekonom Lisa Johansson 
Ekonomiadministratör Marie-Louise Sandebert 
Ekonomiadministratör Anki Standar 

---------- 
Teckna Bollebygds kommuns firma 
vad gäller utbetalningar från 
kommunens bankkonto via 
Internetbank och kontantuttag från 
kommunens bankkonto 

  
Två av nedanstående personer i förening: 
Kommunchef Monica Holmgren 
Ekonomichef Daniel Aronsson 
Ekonom Karl Norlander 
Ekonom Lisa Johansson 
Ekonomiadministratör Marie-Louise Sandebert 
Ekonomiadministratör Anki Standar 

---------- 
Teckna Bollebygds kommuns firma 
vad gäller moms- och 
skattedeklarationer 
  

  
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Rapp eller 
vid förfall för honom 1:a vice ordförande Daniel 
Persson. 
Med kontrasignering av antingen: 
Kommunchef Monica Holmgren 
Ekonomichef Daniel Aronsson 
eller vid förfall för dessa tjänstepersoner den 
som enligt särskilt beslut utsetts till tillförordnad 
kommun- resp. ekonomichef. 

---------- 
I övrigt teckna kommunens firma 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Rapp eller 
vid förfall för honom 1:a vice ordförande Daniel 
Persson. Handlingen kontrasigneras av 
kommunchef Monica Holmgren eller vid förfall 
för henne den tjänsteperson som enligt särskilt 
beslut utsetts till tillförordnad kommunchef. 
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Ärendet 
Beslutet om firmatecknare behöver uppdateras då kommunfullmäktige vid ny mandatperiod 
utsett nya förtroendevalda till kommunstyrelsens presidium. Utöver det föreslås inga övriga 
förändringar.  
  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen bemyndigar följande personer att teckna kommunens firma och underteckna 
handlingar i övrigt, enligt förteckning i tjänsteskrivelse.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Firmatecknare och undertecknande av handlingar i övrigt 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§7     KS2022/317 

 
Avtal med Västkuststiftelsen om Sjuhäradsleden  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå avtal med Västkuststiftelsen angående Sjuhäradsleden. 
 

Ärendet 
Sjuhäradsleden är en vandringsled mellan Hindås och Mullsjö. Sjuhäradsleden är en del av 
Europaled 1. Leden är 14 mil varav cirka 2 mil går genom Bollebygds kommun. Sjuhäradsleden 
delas in i 10 etapper, varav etapp 1-4 går helt eller delvis genom Bollebygd. Leden används flitigt 
av personer från både kommunen och närliggande kommuner. Det kommer också besökare från 
Norden och Europa. Våren 2022 genomfördes en omfattande uppdatering av märkning av leden 
(den delen som går genom kommunen). Uppmärkningen genomfördes med hjälp av personal 
från Västkuststiftelsen. 
  
Västkuststiftelsen förvaltar 280 naturreservat på uppdrag av Länsstyrelsen. De arbetar också med 
att samordna och utveckla de leder som finns i Västra Götalandsregionen. Västkuststiftelsen 
utgår från det nationella ramverket som finns framtaget för leder. Ramverket består av 
kvalitetskriterier och en tillhörande verktygslåda. Kriterierna beskriver vad som är viktigt för att 
åstadkomma en utveckling mot en hållbar, kvalitetssäkrad och attraktiv vandringsled. 
  
Syftet med att ingå avtal med Västkuststiftelsen är bland annat få tillgång till deras komptenens 
när det gäller ledutveckling, ta del av deras projektmedel med mera. Kravet på kommunen är att 
fortsätta utveckla och underhålla Sjuhäradsleden, genom exempelvis förbättra rastplatserna, 
informationstavlor, trycksaker med mera. På sikt kommer Sjuhäradsleden finnas med på 
Västkuststiftelsens hemsida West Sweden Trails (www.westswedentrails.se). 
  
I kultur- och fritidsbudget finns det medel avsatta till att utveckla Sjuhäradsleden. Exempelvis får 
ett antal föreningar varje år ett bidrag för att sköta om delar av leden. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå avtal med Västkuststiftelsen angående Sjuhäradsleden. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
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 Avtal med Västkuststiftelsen om Sjuhäradsleden 
 Överenskommelse; utveckling av hållbara och kvalitetssäkrade vandringsleder 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§8     KS2022/197 

 
Svar på medborgarförslag om cykelbana riksväg 180  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget med hänvisning till att riksväg 180 ingår i det 
statliga vägnätet och åtgärder på vägen därmed primärt ligger under Trafikverkets 
ansvar. Kommunen har vid intresse möjlighet att själva finansiera och bygga en cykelbana utmed 
aktuell sträcka, dock finns det i dagsläget inte några aktuella planer för vägsträckan. 
 

Ärendet 
2022-09-03 inkom ett medborgarförslag gällande önskemål om upprättandet av en cykelbana 
längs med riksväg 180, mellan Alingsås och Hedared. Som motivering till förslaget angavs att 
kommunen bör underlätta för boende nära väg 180 att på ett säkert och miljövänligt sätt cykla 
utmed sträckan. Kommunfullmäktige har överlämnat medborgarförslaget till kommunstyrelsen 
enligt sammanträdesprotokoll från 2022-09-22, § 91. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens handläggare har varit i kontakt med Trafikverket, då riksväg 180 
ingår i det statliga vägnätet och därmed ligger under Trafikverkets ansvar. Trafikverket har för 
närvarande inga planer på trafiksäkerhetshöjande åtgärder utmed den aktuella sträckan. 
  
2021 publicerade Trafikverket en åtgärdsvalsstudie för väg 180 gällande sträckan Viared-
Sandhult-Alingsås. (Rapport 2021:154). Studiens syfte var att identifierar brister och alternativa 
lösningar utmed väg 180 kopplade till framkomlighet, trafiksäkerhet och närmiljöer. Lösningar 
föreslås utifrån funktion, förutsättningar och prognoser för vägen. I denna studie avslås förslaget 
om byggnad av gång- och cykelbana i tätorter utmed aktuell väg med motivering att 
befolkningsunderlaget är för lågt för att motivera åtgärden. Därmed finns inget intresse från 
Trafikverket för finansiering av cykelbana inom en överskådlig framtid. 
  
Kommunen kan för egna medel bygga samt underhålla en gång- och cykelbana längs med statliga 
vägar, så länge banan ligger utanför vägområdet (vägbana och tillhörande dike). Vid kontakt med 
samhällsbyggnadsförvaltningen uppger man att kommunen inte har några aktuella planer för 
vägsträckan. Samhällsbyggnadsförvaltningen har inte tidigare fått in önskemål om förbättringar 
utmed aktuell sträcka. 
  
Sträckan mellan Hedared och Alingsås (till anslutande cykelbana i Alingsås) är ca 22 km. Enligt 
uppskattningar från Trafikverket, baserat på tidigare genomförda projekt, ligger kostnaden för att 
anlägga cykelbana mellan 14-20 tkr/meter. Vid en beräkning på ett medelvärde av 17 tkr/meter 
skulle kostnaden, i det fall kommunen själva finansierar cykelbana utmed aktuella vägsträcka, 
landa på 374 mnkr. Vid bygge av cykelbana utmed den sträcka som ligger i Bollebygds kommun 
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(6,4 km) landar kostnaden på 108,8 mnkr. 
  
Handläggaren har också varit i kontakt med de två andra kommunerna som berörs av aktuell 
vägsträcka - Borås Stad och Alingsås kommun. Varken Borås stad eller Alingsås kommun har i 
dagsläget planer på, eller önskemål om, att upprätta cykelväg, eller genomföra likvärdiga åtgärder, 
utmed sträckan. 
  
Vid handläggarens kontakt med Trafikverket uppmanas förslagsställaren att ta direkt kontakt med 
Trafikverket vid önskemål om fortsatt utredning kring förbättringar av väg 180. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens bedömning till avslaget grundar sig på: 

• Att riksväg 180 ingår i det statliga vägnätet och åtgärder på vägen därmed primärt ligger 
under Trafikverkets ansvar.  

• Att kostnaden för att bygga en cykelbana, i det fall kommunen själva finansierar en sådan, 
är hög i förhållande till nytta samt att samt att det inte finns någon budget avsatt för 
förbättringar av vägsträckan. 

• Det finns inget intresse av att samfinansiera projektet från angränsande kommuner.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget med hänvisning till att riksväg 180 ingår i det 
statliga vägnätet och åtgärder på vägen därmed primärt ligger under Trafikverkets 
ansvar. Kommunen har vid intresse möjlighet att själva finansiera och bygga en cykelbana utmed 
aktuell sträcka, dock finns det i dagsläget inte några aktuella planer för vägsträckan. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Svar på medborgarförslag om cykelväg längs med väg 180 
 Medborgarförslag om cykelbanan mellan Alingsås och Hedared_Bortredigerad 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§9     KS2022/57 

 
Svar på motion (S) om att kommunen ska införa frukost på 
högstadiet  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen och ger 
samhällsbyggnadsnämnden, som ansvarig nämnd för måltidsverksamheten i kommunen, i 
uppdrag att genomföra motionens intentioner i samråd med utbildningsnämnden. 
 

Ärendet 
Ulf Rapp (S) föreslår i motion daterad 2022-03-01 att eleverna på Bollebygdskolans högstadium 
ska erbjudas frukost. Motionären menar att forskning visat att frukost i skolan ger bättre 
skolresultat. Prestationen bland eleverna ökar samtidigt som man kan se minskat våld, skolk och 
mobbing. Personal uppskattar att så många som 50 % av högstadieeleverna inte äter frukost 
innan skolan. Äter man dessutom sällan lunchen regelbundet och på tom mage ska försöka 
prestera det som behövs för att bygga grunden för resten av sitt liv, då har man en väldigt svår 
utmaning. 
  
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2022-03-24, § 29, remitterat motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för handläggning.  
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat motionssvaret på sammanträde 2022-12-12, § 215, 
och föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen och ge kommunstyrelsen i uppdrag att 
tillsätta en arbetsgrupp för fortsatt utredning i samverkan med berörda förvaltningar. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår följande: Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller 
motionen och ger samhällsbyggnadsnämnden, som ansvarig nämnd för måltidsverksamheten i 
kommunen, i uppdrag att genomföra motionens intentioner i samråd med utbildningsnämnden. 
Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 Motion (S) Frukost på högstadiet, en investering för framtiden 
 §215 SBN Motion (S) om frukost på högstadiet 
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 Svar på motion om frukost på högstadiet(SBN202264-4) 
 §29 Kf Inkommen motion; Motion (S) om att kommunen ska införa frukost på 

högstadiet 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§10     KS2023/5 

 
Redovisning av besvarade samt obesvarade medborgarförslag 
2022  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade 
medborgarförslag, samt förteckning över besvarade medborgarförslag under 2022. 
 

Ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 30 ska kommunstyrelsen och nämnderna en gång 
per år redovisa dels de beslut som fattats med anledning av medborgarförslag, dels de 
medborgarförslag som inte behandlats inom denna tid. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat en förteckning över obesvarade medborgarförslag, 
samt en förteckning över besvarade medborgarförslag under 2022, daterade 2023-01-05. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
  
  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade 
medborgarförslag, samt förteckning över besvarade medborgarförslag under 2022. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Redovisning av besvarade, samt obesvarade, medborgarförslag 2022 
 Redovisning av obesvarade medborgarförslag 
 Redovisning av nämndernas besvarade medborgarförslag, 2022 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§11     KS2022/296 

 
Kultur- och fritidsplan 2023-2026 för Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker utbildningsnämndens förslag; kommunfullmäktige antar förslag på 
kultur- och fritidsplan 2023-2026 för Bollebygds kommun. 
 

Ärendet 
Utbildningsnämnden har fått i uppdrag att ta fram en fritidsplan för Bollebygds kommun. Kultur- 
och fritidschefen initierade 2019 ett arbete att ta fram en kulturplan. Dessa två områden tangerar 
varandra och det finns stora fördelar men att ta fram en kombinerad kultur- och fritidsplan. 
  
Kultur- och fritidsverksamheten är i huvudsak helt frivillig för kommunerna att bedriva. Någon 
statlig reglering genom lagar och föreskrifter förekommer i princip inte, med undantag av 
bibliotekslagen. Detta gör att en kultur- och fritidsplan blir än viktigare. Kultur- och fritidsplanen 
baseras på kommunens vision, kommunens mål samt andra beslut som rör verksamhetsområdet 
kultur och fritid, men också de workshops som genomfördes med ungdomsrådet och 
kommunens olika föreningar. 
  
Kommunen är en viktig aktör och initiativtagare när det gäller utveckling av kultur och 
fritidsutbudet. Samverkan inom kommunens verksamheter och med medborgare, civilsamhälle, 
näringsliv, destinationsbolag och andra är avgörande för att utveckla kultur- och fritidsutbud i 
kommunen. 
  
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-11-16, § 86, och föreslår att 
kommunfullmäktige antar förslag på kultur- och fritidsplan 2023-2026 för Bollebygds kommun. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår att kommunstyrelsen tillstyrker utbildningsnämndens 
förslag; kommunfullmäktige antar förslag på kultur- och fritidsplan 2023-2026 för Bollebygds 
kommun. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 §86 UN Kultur- och fritidsplan 2023-2026(166428) 
 Kultur- och fritidsplan 2023-2026(165586) 

Page 21 of 27



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum  

 

 
 2023-01-16 

 

 
 
Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

 Förslag kultur- och fritidsplan 2023-2026(165652) 
 Sammanfattning workshops(165651) 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§12     KS2022/324 

 
Avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionsnedsättning  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker socialnämndens förslag; Kommunfullmäktige antar avgifter för stöd 
och service till äldre och personer med funktionsnedsättning. De nya avgifterna träder i kraft 
2023-03-01 och ersätter då tidigare beslutade avgifter (KS2021/319).  
 

Ärendet 
Socialnämnden har i uppdrag att årligen föreslå justerade avgifter samt nivåer för maxtaxa och 
minimibelopp i enlighet med de principer som framgår av styrdokumentet 
”Tillämpningsanvisning för avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionsnedsättning”. Socialförvaltningen har justerat avgifterna enligt dessa principer och 
förslag till nya avgifter för år 2023 framgår av avgiftstabellen för år 2023. Enligt beslut 
KS2021/319, § 1, så ska tillämpningsanvisningen och avgiftstabellen delas i olika ärenden varav 
avgiftstabellen skickas vidare för beslut i kommunfullmäktige. 
  
Följande förändringar har gjorts: 
• Maxtaxan och minimibeloppen baseras på procent av prisbasbelopp och har därmed räknats 
upp. 
• Avgifter som baseras på prisbasbeloppet räknas upp utifrån 2023 års prisbasbelopp 52 500 i 
enlighet med tidigare beslut. 
• Avgifter för mat har uppräknats genom beslut i samhällsbyggnadsnämnden. 
  
Socialnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2022-12-15, § 129, och föreslår 
kommunfullmäktige att anta avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionsnedsättning. De nya avgifterna träder i kraft 2023-03-01 och ersätter då tidigare 
beslutade avgifter (KS2021/319). 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår att kommunstyrelsen tillstyrker socialnämndens förslag; 
Kommunfullmäktige antar avgifter för stöd och service till äldre och personer med 
funktionsnedsättning. De nya avgifterna träder i kraft 2023-03-01 och ersätter då tidigare 
beslutade avgifter (KS2021/319). Förslaget antas.  
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Beslutsunderlag 
 §129 SN Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning 

2023(SN2022108-3) 
 Avgifter för stöd och service till äldre och personer med funktionsnedsättning 

2023(SN2022108-2) 
 Bilaga; Tillämpningsanvisning antagen av socialnämnden 2022-12-15, § 130 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§13     KS2022/298 

 
Granskningsutställning av fördjupad översiktsplan (FÖP) för Mark 
Nordväst i Marks kommun - yttrande  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Bollebygds kommun vill skicka med följande som yttrande på granskningsutställningen: 

• De smala broarna som påtalas längs väg 1627 är åtgärdade och behöver inte längre påtalas 
som brist.  

• Utvecklingsplan BoHäM är upphävd. 
• Det görs en intressant reskvot-sammanställning (bil/kollektivtrafik) på sidan 10, vi 

föreslår att man lägger till Bollebygds kommun som pendlingsresmål i denna eftersom vi 
är grannkommun till Marks kommun, och potential för ökad pendling mellan 
kommunerna finns. För att skapa goda och attraktiva boendemiljöer i närheten av 
stationer samt bra kollektivtrafikanslutning av befintliga attraktiva boendemiljöer krävs 
nära och god samverkan mellan kommunerna. Bollebygds kommun ser gärna att Marks 
kommun och Bollebygds kommun fortsätter den gemensamma dialogen och arbetet 
kring Götalandsbanan och att kommunerna även fortsättningsvis planerar för dess 
sträckning. 

• Pendelparkering vid Grönkullemotet har tidigare varit ett intresse från Marks kommun. 
Även om platsen inte ligger i Marks kommun kan det vara nyttigt om det yttras som 
målpunkt från Marks sida. Bollebygds kommun har gjort ett strategiskt markinköp i 
december 2022 vid Grönkullemotet. Tillgång till kommunal mark underlättar 
kommunens möjligheter att möta framtida behov. 

 

Ärendet 
Marks kommun har tagit fram förslag till utställningshandling för fördjupad översiktsplan (FÖP) 
för Mark Nordväst. Som grannkommun har Bollebygds kommun fått förslaget på remiss med 
möjlighet att yttra sig.  
I kommunstyrelseförvaltningens handläggning har samhällsbyggnadsförvaltningens planenhet 
tillfrågats.  
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Bollebygds kommun vill skicka med följande som yttrande på granskningsutställningen: 

• De smala broarna som påtalas längs väg 1627 är åtgärdade och behöver inte längre påtalas 
som brist. 

• Utvecklingsplan BoHäM är upphävd. 
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• Det görs en intressant reskvot-sammanställning (bil/kollektivtrafik) på sidan 10, vi 
föreslår att man lägger till Bollebygds kommun som pendlingsresmål i denna eftersom vi 
är grannkommun till Marks kommun, och potential för ökad pendling mellan 
kommunerna finns. 

• Pendelparkering vid Grönkullemotet har tidigare varit ett intresse från Marks kommun. 
Även om platsen inte ligger i Marks kommun kan det vara nyttigt om det yttras som 
målpunkt från Marks sida. 
  

Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår följande som tilläggsförslag till tredje punkten: För att skapa goda och 
attraktiva boendemiljöer i närheten av stationer samt bra kollektivtrafikanslutning av befintliga 
attraktiva boendemiljöer krävs nära och god samverkan mellan kommunerna. Bollebygds 
kommun ser gärna att Marks kommun och Bollebygds kommun fortsätter den gemensamma 
dialogen och arbetet kring Götalandsbanan och att kommunerna även fortsättningsvis planerar 
för dess sträckning. 
  
Ingridh Anderén (M) föreslår följande som tilläggsförslag till fjärde punkten: Bollebygds kommun 
har gjort ett strategiskt markinköp i december 2022 vid Grönkullemotet. Tillgång till kommunal 
mark underlättar kommunens möjligheter att möta framtida behov. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar först om förvaltningens förslag kan antas och finner att så sker. Därefter 
frågar ordföranden om arbetsutskottet avslår eller bifaller de två tilläggsförslagen och finner att 
arbetsutskottet bifaller dem.  
 

Beslutsunderlag 
 Granskningsutställning av fördjupad översiktsplan (FÖP) för Mark Nordväst i Marks 

kommun - yttrande 
 Fördjupad översiktsplan Mark Nordväst Granskningsutställning 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott § 2482022 Beslut om granskningsutställning 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§14     KS2023/11 

 
Framställan om revidering av kommunstyrelsens reglemente samt 
kommunens arvodesreglemente - uppdrag till kommunchef  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunchefen får i uppdrag att skyndsamt till kommunstyrelsen lägga fram förslag till nya 
reglementen för kommunstyrelsen samt ett nytt arvodesreglemente med arvodesbilaga i enlighet 
med denna framställan. 
 

Ärendet 
Den nya majoriteten har gjort en framställan om revidering av kommunstyrelsens reglemente 
samt kommunens arvodesreglemente och vill därmed ge ett uppdrag till kommunchefen.   
  
Jäv 
Daniel Persson (SD) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut i ärendet. 
  
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras kl 12-12.10.  
 

Förslag till beslut 
Kommunchefen får i uppdrag att skyndsamt till kommunstyrelsen lägga fram förslag till nya 
reglementen för kommunstyrelsen samt ett nytt arvodesreglemente med arvodesbilaga i enlighet 
med denna framställan. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 Nya KS reglementen och Arvodesreglemente inkl arvodesbilaga, skr Ulf Rapp och Peter 

Hemlin 
 Fasta arvoden, bilaga arvodesregl. 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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